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Dr. Cecilia Farías CANDIDATURE FOR VICE PRESIDENT

Education and Competencies: 
Lawyer Specialist in Private Administration.
Fluent in Spanish, English and French and functional in Portuguese. After 20 years of practise in her own law 
firm, she was dedicated to the organisation of multi-sport events and the management of important National 
Projects.
Currently Technical Sports Manager at the Argentine National Entity of High-Performance Sports (ENARD).
University lecturer in sports management and governance.

Summary of her activities and positions: 
Vice-President of the International Canoe Federation 2016-2021. Responsible for the Development Programme 
and Chairwoman of the Diversity and Inclusion Commission. 
Continental Representative from the Americas and ICF Board Member: 2006-2011; 2011-2015; 2015-2019.

Sprint, Marathon and Slalom International Technical Official. ITO at 5 Olympic Games.
ICF Sprint Co. Special Advisor, 2008-2012.
ICF Marathon Committee member, 2004.
ICF Arbitrator.

Chair of the ICF Education Programme Commission 2008.
ICF Governance Co. member 2012-2015.
Project Manager at ICF Olympic Programme Commission 2014 – 2015
Chair of the ICF Prevention of Harassment and Abuse in Sports Commission. 2019.

Association of Pan American Sports Confederations (ACODEPA)
Vice-President 2015-2019. 2019- 2023.
Chair of the Prevention of Harassment and Abuse in Sports Commission. 2019.

Pan American Canoe Federation (COPAC)
President: 2011-2015; 2015-2019
COPAC´ signatory of the “Brighton Declaration on Women and Sport”.  2012
Secretary General: 1999-2011. 
Judges Committee’s Chair 1999- 2003

Sprint Committee Member 2003- 2007
Statutes Committee Member

South American Canoe-Kayak Confederation
Secretary-Treasurer 2002-2006 

Federations:
Sint Maarten Canoe Federation Secretary General, 2004.
Argentina Canoe Federation Secretary General 1996-2003.

Projects
Sport Study for QMDI Qatar.
Qatar Women Sports Co.: IOC & QOC Project “Sport & Health for the Community / Fil Harakah Barakah”.
Sport Games Organiser

Multi-Sport Events:
XV Asian Games. Doha 2006: Operational Competition Manager Canoe-Kayak.
Pan American Games contributor.
Dialogic Qatar, Sport Events Manager 2007.
Qatar Marine Festival Head of year-round events, 2008-2010.
XII Arab Games Doha 2011. Head of precision Sports; 
III Youth Olympic Games Buenos Aires 2018, Venue Management Director 

Project Manager at 
Qatar Olympic Committee: Sport Sector Strategy Project: “Strategic Management of Coaches and Technical 
Officials”.

Awards and Recognition:
Life Honorary President of COPAC. 2017
South American Canoe Confederation (COSURCA) Life Honorary Member 2017.
Two-time recipient of the International Olympic Committee “The Women & Sport Achievement Diploma” 2014 and 2008.
Charles Yatman Trophy 2005.

Born in Buenos Aires, Argentina, Dr. Cecilia Farías was one of the first women affiliated to the Argentina Canoe Federation.  
Selected Curriculum Vitae



Integration of the Continents
It shall be understood once and for all that the strength of a World organisation lays on the active participation of the 
5 continents and that their realities differ greatly from one to another. It is there where the ICF must be present 
through a close working relationship with all the Continental Associations as steadfast partners on the development 
pathway towards excellence.

Levelling opportunities
As a mirror of the world that we wish to have, the ICF and its National Federations can and should build cooperation, 
partnership, and mentorship to improve their sport level and the understanding of the reality of the different parts of 
the world. On the water we are competitors, and we are there to win, on the ground we are members of the humanity 
with the same rights and we, the officials have the tremendous responsibility to make sure that this effectively 
happens.

New Qualification System
One of the keys of success of a sport organisation is the clarity in its regulations, easy to interpret and to implement 
fairly, without ambiguity. It is our duty to provide qualification rules easy to understand in order to avoid legal 
disputes between members of our sport community and the ICF. The spirit must be that of building up of a better 
sport, thus we have an interesting task ahead where clarity and fairness of participating opportunities must prevail.

Gender equity
I am a restless advocate for the rights of girls and women in sport, and as such I do not miss the opportunity to 
remark that we have done an important progress on the water, on the governing boards of our Continental associa-
tions and the ICF. Regardless, progress seems to take more time than it should, and we have to continue our work of 
making sure that gender equality at the competitions will be a reality not only at the Olympic Games but our World 
Championships, Continental and Regional competitions. Girls and women deserve the opportunity to participate in all 
our events, and the recruitment is still an important area on which the role of the Federations becomes vital. Let´s 
always remember that gender equality is a human right and is vital for a peaceful and prosperous world.

Credibility
Throughout society, trust in traditional institutions is declining for a number of reasons, and I propose that we make 
it a top priority to continue working together on building integrity, transparency, and good governance across our 
sport, making of our organisation a strong pillar of a better and just society.

Sustainability-change and innovation 
Sustainability was one of the three pillars of Olympic Agenda 2020 and remains on the Agenda 2020 +5. It is my 
sincere interest to foster sustainable actions that should promote change and innovation. We, the members of human-
ity experience daily the consequences of unsustainable practices, and therefore we all have a duty to fulfil in this 
regard, and where better than from our sport by way of the venues and many cities where we compete, where we 
meet to work and where we can work to deliver our development projects in ever more sustainable ways.

To conclude, I renew my proposal to our National Federations and their officials of working together for 
the best of canoeing in the world. 

Dear colleagues, 

At the time of my election, I invited the National Federations to work together for a better ICF.

I have honoured the vote of confidence that you gave me when I became the first woman ICF Vice-president.

Now, I renew the invitation with the confidence of having done a good job and having made progress towards 
our goals. I have fulfilled the responsibilities given to me by our President and successfully run other initiatives 
at the ICF and at the Associations of Pan American Sports Federations -ACODEPA- of which I am also a 
Vice-President.

There is still lot to do, and there will always be if we wish our sport to excel. It is paramount to be up to date 
with the evolution of the Olympic movement and with other trends throughout the World. 

Meaningful projects and involvement
To continue our journey, we need realistic proposals and professional involvement both at our Federations and 
at the ICF management. We need to provide a better service to our Federations and establish a permanent 
dialogue with all our stakeholders. The decision-making process requires consensus, awareness and transparen-
cy to ensure that the resolutions taken will always have a positive effect for the athletes who are at the heart of 
our movement and who are our reason for being here. 

My Message



Integración de los continentes
Debería comprenderse de una vez y para siempre, que la fuerza de una organización mundial radica en la participación activa de los 
5 continentes y que sus realidades difieren mucho de unos a otros. Es allí donde la FIC debe estar presente a través de una estrecha 
relación de trabajo con todas las Asociaciones Continentales como socios firmes en el camino del desarrollo hacia la excelencia.

Oportunidades de nivelación
Como espejo del mundo que deseamos tener, la FIC y sus Federaciones Nacionales pueden y deben construir cooperación, asocia-
ción y mentoría para mejorar su nivel deportivo y la comprensión de la realidad de las diferentes partes del mundo. En el agua 
somos competidores y estamos ahí para ganar, fuera de ella somos miembros de la humanidad con los mismos derechos y 
nosotros tenemos la tremenda responsabilidad de asegurarnos de que esto suceda efectivamente.

Nuevo sistema de clasificación
Una de las claves del éxito de una organización deportiva es la claridad en sus reglamentos, fáciles de interpretar e implementar 
de forma justa, sin ambigüedades. Es nuestro deber proporcionar reglas de calificación fáciles de entender para evitar disputas 
legales entre miembros de nuestra comunidad deportiva y la FIC. 
El espíritu debe ser el de construir un deporte mejor, por lo que tenemos una tarea interesante por delante en la que debe preva-
lecer la claridad y la equidad de las oportunidades de participación.

Equidad de género
Soy una defensora incansable de los derechos de las niñas y las mujeres en el deporte y, como tal, no pierdo la oportunidad de comen-
tar que hemos logrado un avance importante en el agua, en los directorios de nuestras Asociaciones Continentales y en la FIC. 
Aun así, el progreso parece llevar más tiempo del que debería, y tenemos que continuar nuestro trabajo para asegurarnos de que 
la igualdad de género en las competencias sea una realidad no solo en los Juegos Olímpicos, sino también en nuestros Campeona-
tos Mundiales, Continentales y Regionales. 
Las niñas y las mujeres merecen la oportunidad de participar en todos nuestros eventos, y el reclutamiento sigue siendo un área 
importante en la que el papel de las Federaciones se vuelve vital. Recordemos siempre que la igualdad de género es un derecho 
humano y es vital para un mundo pacífico y próspero.

Credibilidad
En toda la sociedad, la confianza en las instituciones tradicionales está disminuyendo por una serie de razones, es por ello que 
propongo que establezcamos como una de las principales prioridades continuar trabajando juntos en la construcción de la integri-
dad, la transparencia y la buena gobernanza en todo nuestro deporte, haciendo de nuestra organización un pilar sólido de una 
sociedad mejor y más justa.

Sustentabilidad, cambio e innovación
La sustentabilidad fue uno de los tres pilares de la Agenda Olímpica 2020 y permanece en la Agenda 2020 +5. Es mi más since-
ro interés fomentar acciones sostenibles que promuevan el cambio y la innovación. Nosotros, los miembros de la humanidad, 
vivimos a diario las consecuencias de prácticas insostenibles, por lo que todos tenemos el deber de cumplir en este sentido, y donde 
mejor que desde nuestro deporte a través de las sedes y ciudades donde competimos, donde nos reunimos para trabajar y dónde 
podemos llevar a cabo nuestros proyectos de formas cada vez más sostenibles.

Para concluir, renuevo mi propuesta a nuestras Federaciones Nacionales y sus oficiales de trabajar juntos 
por lo mejor del canotaje en el mundo.

Estimados colegas,
En mi elección anterior, invité a las Federaciones Nacionales a trabajar juntas por una FIC mejor. He honrado el voto de 
confianza que me dieron cuando me convertí en la primera mujer Vicepresidenta.

Ahora renuevo la invitación con la confianza de haber hecho un buen trabajo y haber avanzado hacia nuestras metas. He 
cumplido con las responsabilidades que me dio nuestro Presidente y he dirigido con éxito otras iniciativas en la FIC y en la 
Asociacion de Confederaciones Deportivas Panamericanas - ACODEPA.

Queda mucho por hacer, aún, y siempre lo habrá si queremos que nuestro deporte se destaque. Es primordial estar al día 
con la evolución del movimiento olímpico y con otras tendencias en todo el mundo.

Proyectos significativos e involucramiento
Para continuar nuestra labor, necesitamos propuestas realistas y participación profesional tanto en nuestras Federaciones 
como en la dirección de la FIC. Necesitamos brindar un mejor servicio a nuestras Federaciones y establecer un diálogo 
permanente con todos nuestros grupos de interés.
El proceso de toma de decisiones requiere consenso, conciencia y transparencia para que las resoluciones tomadas siempre 
tengan un efecto positivo para los deportistas que están en el corazón de nuestro movimiento y que son nuestra razón de 
estar aquí.

Mi Mensaje



respect de la diversité. A ce stade, le FIC doit être présent en développant une relation de travail étroite avec toutes les Associa-
tions Continentales comme étant des partenaires solides en se projetant vers l’excellence sur la voie du développement. 

Opportunités de formation (nivellement) 
En tant que miroir du monde que nous souhaiterions pour le futur, la FIC et ses Fédérations Nationales peuvent et doivent 
construire une coopération, un partenariat et un mentorat pour améliorer leur niveau sportif et leur niveau de compréhension sur 
la réalité des différentes parties du monde. Dans le domaine du sport (l’eau), nous sommes des compétiteurs et nous sommes là 
pour gagner, et hors de l’eau nous sommes des membres à part entière de l'humanité avec les mêmes droits et nous avons une 
énorme responsabilité de veiller à ce que cela se produise effectivement.

Nouveau système de qualification
L'une des clés du succès d'une organisation sportive est la clarté de son règlement, sa facilité d'interprétation et sa mise en œuvre 
équitable sans ambiguïté. Il est de notre devoir de fournir des règles de qualification faciles à comprendre pour éviter les conflits 
juridiques entre les membres de notre communauté sportive et la FIC.
L’Ideal est de construire un meilleur sport, nous avons donc devant nous une tâche intéressante dans laquelle doivent prévaloir la 
clarté et l'équité des opportunités de participation.

Équité de genre
Je suis un défenseur infatigable des droits des filles et des femmes dans le sport et, à ce titre, je ne rate pas l'occasion de commenter 
que nous avons réalisé des progrès importants dans notre sport, au sein des directoires de nos Associations Continentales et la FIC.
Cependant, les progrès tardent à se concrétiser et nous devons continuer notre travail pour en faire en sorte que la promotion pour 
l’équité de genre soit devenue une réalité non seulement pour les Jeux Olympiques, mais aussi à nos Championnats du Monde, 
Continentaux et Régionaux. 
Les filles et les femmes ont la possibilité de participer à tous nos compétitions et le recrutement doit être un domaine important 
où le rôle des fédérations devient vital. A rappeler que l’égalité entre les sexes est un droit humain fondamental et qu’elle est vitale 
si nous espérons avoir un monde pacifique et prospère.

Crédibilité
Dans la société en général, le doute s’installe au niveau des institutions traditionnelles donc la confiance régresse pour un certain 
nombre de raisons. C’est pourquoi je propose que nous établissions comme étant l’une de nos priorités, la continuité dans le travail 
de manière concertée, le renforcement de l’intégrité, la transparence et la bonne gouvernance dans l’ensemble de notre sport. A 
ce titre nous faisons de notre organisation un pilier solide pour une société meilleure et plus juste. 

Le développement durable-changement et innovation
Le développement durable faisait partie de l'un des trois piliers de l'Agenda Olympique 2020 et demeure encore dans l'Agenda 
2020 +5. Il est de mon intérêt le plu sincère de promouvoir des actions durables favorisant le changement et l'innovation. Nous, 
les membres de l'humanité, vivons quotidiennement les conséquences de pratiques non durables, donc c’est notre devoir de nous 
conformer à cet égard pour le plein épanouissement de notre sport à travers les sièges et les villes où nous concourons et où nous 
rencontrons pour travailler et où nous pouvons implémenter le développement de nos projets de plus en plus durables.

En conclusion, je renouvelle ma proposition à nos Fédérations Nationales et aux dirigeants de travailler 
ensemble pour le meilleur du canoë dans le monde.

Chers collègues,

Lors de ma précédente élection, j’ai convié les Fédérations nationales à travailler de manière conjointe pour un meilleur FIC. 
J’ai honoré le vote de confiance qui m’a été accordé, lorsque je suis devenue la première femme vice-présidente.

Maintenant, je renouvelle l’invitation avec la confiance d’avoir bien travaillé avec le sentiment du devoir accompli et aussi 
atteindre les objectifs qui ont été prescrits. J'ai rempli les responsabilités qui m'ont été confiées par notre président et j'ai 
dirigé avec succès d'autres initiatives au sein de la FIC et de l'Association des Confédérations Sportives Panaméricaines 
-ACODEPA- de laquelle je suis aussi Vice-président.

Il reste encore des paliers à franchir, et il y en aura toujours si nous exigeons que notre sport se fasse mieux. Il est primordial 
de se tenir informé de l’évolution du mouvement olympique et des autres tendances dans le monde.

L’implémentation des Projets significatifs e la participation
Pour la réalisation de notre travail, nous avons besoin de propositions réalistes, cela requiert non seulement la participation 
des professionnels au niveau de nos Fédérations mais aussi au sein de la direction de la FIC. Nous devons répondre aux 
exigences de nos Fédérations ce qui permettrait d’établir un dialogue permanent avec toutes nos parties prenantes. 
Le processus décisionnel requiert le consensus, la sensibilisation consciente et la transparence pour que les résolutions prises 
aient toujours un effet positif pour les athlètes qui sont au cœur de notre mouvement et qui sont notre raison d'être ici.

Intégration des continents
A cet effet, il est nécessaire de comprendre une fois pour toute, que la force de toute organisation mondiale réside dans la 
participation active des 5 continents tout en tenant compte de leurs réalités différentes les unes des autres c’est-à-dire le 

Mon message,



Integração dos continentes
Deve ser entendido de uma vez por todas que a força de uma organização mundial está na participação ativa dos 5 continentes e 
que suas realidades diferem muito umas das outras. É aí que a FIC deve estar presente através de uma estreita relação de traba-
lho com todas as Associações Continentais como firmes parceiras no caminho do desenvolvimento para a excelência.

Oportunidades de nivelamento
Como um espelho do mundo que desejamos ser, a FIC e suas Federações Nacionais podem e devem construir cooperação, parce-
ria e mentoria para melhorar seu nível esportivo e compreensão da realidade de diferentes partes do mundo. Na água somos 
competidores e estamos lá para vencer, fora dela somos membros da humanidade com os mesmos direitos e temos uma enorme 
responsabilidade de garantir que isso aconteça de forma eficaz.

Novo sistema de classificação
Uma das chaves para o sucesso de uma organização esportiva é a clareza em seus regulamentos, fáceis de interpretar e implemen-
tar de forma justa, sem ambigüidades. É nosso dever fornecer regras de qualificação fáceis de entender para evitar disputas legais 
entre membros de nossa comunidade esportiva e a FIC.
O espírito deve ser o de construir um esporte melhor, por isso temos pela frente uma tarefa interessante em que a clareza e a 
justiça nas oportunidades de participação devem prevalecer.

Igualdade de gênero
Sou uma defensora incansável dos direitos das meninas e das mulheres no esporte e, como tal, não perco a oportunidade de 
comentar que alcançamos avanços importantes na água, nas diretorias de nossas Associações Continentais e na FIC.
Mesmo assim, o progresso parece demorar mais do que deveria, e temos que continuar nosso trabalho para garantir que a igual-
dade de gênero nas competições seja uma realidade não apenas nos Jogos Olimpicos, mas também em nossos Campeonatos 
Mundiais, Continentais e Regionais.
Meninas e mulheres merecem a oportunidade de participar de todos os nossos eventos, e o recrutamento continua sendo uma área 
importante onde o papel das Federações se torna vital. Vamos sempre lembrar que a igualdade de gênero é um direito humano e 
é vital para um mundo próspero e pacífico.

Credibilidade
Em toda a sociedade, a confiança nas instituições tradicionais está diminuindo por uma série de razões, razão pela qual proponho 
que estabeleçamos como uma de nossas principais prioridades continuar trabalhando juntos para construir integridade, transparên-
cia e boa governança em todo o nosso esporte, tornando nossa organização uma pilar sólido de uma sociedade melhor e mais justa.

Mudança de sustentabilidade e inovação
A sustentabilidade foi um dos três pilares da Agenda Olímpica 2020 e permanece na Agenda 2020 +5. É meu sincero interesse 
em promover ações sustentáveis que promovam a mudança e a inovação. Nós, membros da humanidade, vivemos as consequên-
cias das práticas insustentáveis no dia a dia, por isso todos temos o dever de cumprir a este respeito, e onde melhor do que do 
nosso esporte através dos locais e cidades onde competimos, onde nos encontramos, para trabalhar e onde podemos realizar 
nossos projetos de formas cada vez mais sustentáveis.

Concluindo, renovo minha proposta às nossas Federações Nacionais e seus dirigentes de trabalharem juntos 
para o melhor da canoagem no mundo.

Caros colegas, 
Em minha eleição anterior, convidei as Federações Nacionais para trabalharem juntas por uma Federação Internacional de 
Canoagem melhor. Honrei o voto de confiança que recebi quando me tornei a primeira Vice-Presidente mulher.

Agora renovo o convite com a confiança de ter feito um bom trabalho e de ter avançado em direção aos nossos objetivos. 
Cumpri as responsabilidades que me foram atribuídas pelo nosso Presidente e conduzi com sucesso outras iniciativas na FIC 
e na Associação das Confederações Pan-Americanas do Esporte -ACODEPA- .

Ainda há muito a fazer e sempre haverá se quisermos que nosso esporte se destaque. É essencial acompanhar a evolução do 
movimento olímpico e outras tendências ao redor do mundo.

Projetos e envolvimento significativos
Para continuar nosso trabalho, precisamos de propostas realistas e da participação profissional tanto em nossas Federações 
quanto na direção da FIC. Precisamos prestar um melhor serviço às nossas Federações e estabelecer um diálogo permanen-
te com todos os nossos públicos.
O processo de tomada de decisão exige consenso, consciência e transparência para que as deliberações tomadas tenham 
sempre um efeito positivo para os atletas que estão no centro do nosso movimento e que são a nossa razão de estar aqui.

Minha mensagem



Dr. Cecilia Farías 

Thank you!
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